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CCCOOONNNSSSIIILLLIIIUUULLL    JJJUUUDDDEEEŢŢŢEEEAAANNN   CCCOOONNNSSSTTTAAANNNŢŢŢAAA   
 

 

Nr. 9636/05.04.2018 
 
 
 
 
 
 

PROCES VERBAL 
 

Încheiat astăzi  04.04.2018  la ședința extraordinară a 
Consiliului Județean Constanța 

 
 
 
 Şedinţa extraordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius 
Horia - Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi, 14.02.2018, ora 
13.00,  în Sala ,,Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ – Consiliul 
Judeţean Constanţa, în conformitate cu prevederile art.94, alin.2 şi 3 din Legea  
nr.215/2001,  privind administraţia publică locală. 
 La sedinţă participă: domnul Palaz Claudiu-Iorga - Vicepreşedinte al 
Consiliului Judeţean Constanţa, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului 
Constanța, consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului 
Județean Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al 
Consiliului Judeţean Constanţa. 
          De asemenea, în sală sunt prezenți reprezentanți mass media.  
          Lipsește domnul Țuțuianu Marius Horia - Președintele Consiliului 
Județean Constanța, domnul Learciu Dumitru Daniel - Vicepreședinte și 
următorii consilieri județeni: domnul Ciobanu Cosmin și domnul Zahariuc 
Cristian.   
 
 

X 
 
 

Ordinea de zi: 
 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul „Reabilitare drum judeţean DJ 224 Medgidia – 
Tortoman – Siliştea, km 0+000 – km 21+585. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul “Reabilitare drum judeţean DJ 222 Mihail 
Kogălniceanu – Cuza Vodă, km 130+615 – km 150+210”. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
3. Proiect de hotărâre privind completarea HCJC nr. 161/2014 pentru aprobarea 
Procedurii de Sistem privind instrumentarea cazurilor sociale transmise spre 
soluţionare D.G.A.S.P.C. Constanţa de către Consiliul Judeţean Constanţa.  
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.. 
 
4. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului judeţean  pe anul 2018.  
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
 
 
 
5. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor social domnului Enciu Virgil  
Tiberiu. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
6. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor social domnului Stan 
Mircea. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Listei de Investiții pe anul 
2018 pentru Teatrul de Stat Constanța. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
8.  Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe 
anul 2018 de la Complexul Muzeal de Științe ale Naturii Constanța.  
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
 

X 
 
 

Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Bună ziua! Îmi cer scuze pentru întârziere, vă rog 
mult de tot.  
 Am să o rog pe colega mea care are un proiect pe care îl vom pune în 
aplicare, să vi-l  prezinte.  
D-na Bercaru Nicoleta: Vă mulțumesc. Bună ziua!  
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 Așa cum am anunțat la ultima ședință, începând de astăzi, va debuta un 
proiect „Poveștile Centenarului” se numește proiectul nostru.  
 Am rugămintea să începem cu prima strofă din Imnul României după care 
vom trece la prima poveste prezentată de doamna Aurelia Lăpușan. Vă 
mulțumesc. 
 
Se intonează prima strofă din Imnul României.  
 
D-na Aurelia Lăpușan: Mult onorată asistență. Este adevărat că poveștile nu se 
spun la ora aceasta și într-o viteză. Mi-a fost și foarte greu să aleg un subiect. 
Dar, cred că o să vă placă.  
 Să ascultați în câteva minute, povestea de roman a unui om pe care mulți 
îl au încă în memorie. Și, am pornit acest lucru de la gestul foarte frumos  pe 
care l-ați făcut aici, în Consiliul Județean, aprobând reabilitarea unor obiective 
foarte importante din județul Constanța și mă refer la Muzeul de Istorie, la 
Edificiul Roman și celelalte care vor fi rebilitate în curând.  
 Așa încât povestea mea începe despre un om care a fost de toate. L-aș 
putea numi Eroul de la Nămoloasa, și o să vă povestesc de ce. L-aș numi 
Fondator de ziare, cele mai mari tiraje fără redacție și fără tipografie. Dar, mai 
ales l-aș numi Căutătorul de comori. 
 Vasile Canarache, care s-a născut în Galați, în februarie 1896, într-o 
familie cu nouă copii, astfel încât, pe la 14 ani, a plecat din gară în gară să își 
caute norocul. A vândut ziare, a făcut de toate și a ajuns, într-un final, pe 
șantierul de arheologie pe care îl lucra Vasile Pârvan. Care, Vasile Pârvan, 
descoperise la Mangalia, tocmai atunci, o mare comoară, statuetele tip Tanagra. 
 Dar, se face 1915 și, la 20 de ani, acest Vasile  Canarache, scoate la 
Constanța două ziare Victoria și Varda. Două ziare naționaliste, îndemnând 
lumea să nu intre în război.  
 Dar, începe războiul și, peste câteva luni este înrolat, soldat. Participă la 
cele mai crâncene bătălii iar la Nămoloasa i se cere să facă un fel de spionaj în 
armata inamică să afle pozițiile și să poată raporta trupelor aliate ce trebuie să 
facă. Astfel încât, acolo pe front, este decorat cu „Bărbăție și Credință” și cu 
„Crucea Sf. Gheorghe”, pentru că fapta lui a fost cu adevărat extraordinară.  
 Pleacă în anul 1919 la Chișinău ca să-i învețe pe cei de acolo să scrie cu 
caligrafie latină. Este numit secretar al Uniunii Ziariștilor din România, prima 
organizație înființată atunci.  
 Pleacă din Chișinău în Caucaz, de acolo în Persia, în America, se întoarce 
în București. Face un ziar, timp de 6 ani, un ziar Tempo, care a fost extraordinar 
de bine primit, avea peste 150.000 de exemplare tiraj, fără redacție și fără 
tipografie.  
 Este apoi arestat și închis în lagărul de la Târgu Jiu. Trece prin mai multe 
funcții și ajunge în anul 1957 să fie numit directorul Muzeului de Istorie din 
Constanța, care atunci se înființa. 
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 Ei bine, a avut șansa ca în anul 1962 să descopere cele 24 de statui care 
fac și astăzi comoara de neprețuit a Constanței și a României. A descoperit 
Edificiul Roman cu Mozaic.  
 Într-unul din ziare este și fotografia celor 5 frați Tranulis, propun un alt 
subiect despre asta. Iată-l pe soldatul Canarache la Nămoloasa, decorat, ziarist, 
Tempo, Tezaurul de statui de la Tomis, Edificiul Roman cu Mozaic, fotografii 
unde este alături de Adrian Rădulescu, tânărul lui ucenic.  
 A înființat Muzeul de Istorie Callatis și Revista Tomis care a fost 
proiectată într-o primă formă, în casa lui.  
 Pentru că, la 1Mai se vor împlini șase decenii de când a luat ființă, din 
voia lui Vasile Canarache, Acvariul constănțean, primul acvariu din România, 
eu am încheiat cu acestă urare și cu dorința de a sărbători Acvariul.   
 Vă mulțumesc foarte mult, Sărbători Pascale cu bine! 
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga:  Doamna Secretar o să facă prezența înainte să 
trecem la ordinea de zi.  
 
D-na Belu Mariana: Sunt 33 de consilieri prezenți, ședința este legal 
constituită.  
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Este? L-ai văzut pe hol? Păi, stați puțin! Să se ducă 
cineva de la noi. Uite, l-a văzut pe domnul Learciu pe hol! Vedeți dacă este în 
birou! Nu îl treceți absent. Duceți-vă și vedeți dacă este în birou, asta vă spun,  
că doamna Ema l-a văzut pe hol.  
 
D-na Belu Mariana: Sunt 33 de consilieri prezenți, ședința este legal 
constituită.  
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga:  Deci, ședința este legal constituită, să vedem dacă 
este și dumnealui.  O să dau citire convocatorului. 

- Cine este pentru această ordine de zi? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: O să dau citire ordinii de zi suplimetare. 
Dacă sunteți de acord cu suplimetarea ordinii de zi? 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
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Dl. Iordache Marian: Domnule vicepreședinte, după punctele 1 și 2 de pe 
ordinea de zi, vă rugăm să ne acordați o pauză de un sfert de oră pentru 
consultări.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Sigur că da. A fost în consiliu și a plecat. Deci, fără 
domnul Learciu. 
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul „Reabilitare drum judeţean DJ 224 Medgidia – 
Tortoman – Siliştea, km 0+000 – km 21+585. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă?   Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul “Reabilitare drum judeţean DJ 222 Mihail 
Kogălniceanu – Cuza Vodă, km 130+615 – km 150+210”. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: V-aș propune, înainte să trecem la criterii, să votăm 
și următoarele, sărim peste punctul 3 sau vreți acum? 
Grupul PNL: Acum! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Bine, Bun! 
Dl. Iordache Marian: Nu au fost publicate aceste puncte și vrem să le discutăm 
între noi. Nu știm conținutul materialelor, domnule vicepreședinte! 
 Solicitarea noastră are în vedere faptul că de la punctul nr.3 încolo, 
materialele nu au fost publicate până la această oră și de aceea nu cunoaștem 
conținutul acestor proiecte.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Bun, și vreți o pauză.  
Dl. Iordache Marian: Vrem o pauză de un sfert de oră, luăm la cunoștință 
conținutul proiectelor și revenim fără nicio problemă.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Pauză, fără niciun fel de problemă. Dacă sunteți de 
acord.  
Dl. Iordache Marian: Mulțumesc.  
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(pauză) 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Putem să începem discuțiile? Poftiți, domnule 
Iordache. 
Dl. Iordache Marian: Mulțumesc frumos.  
 La punctul nr.3 de pe ordinea de zi, la modificarea procedurii, punctul 
8.6.1., avem patru amendamente de propus: în locul venitului pe cap de familie 
de 1.500 lei net, să fie trecut venitul net pe economie, pe persoană.  
D-na Belu Mariana: Venitul mediu net? 
Dl. Iordache Marian: Venitul mediu net pe economie, aplicabil fiecărei 
persoane din familie.  
 Deci, acela să fie venitul sub care se primește ajutorul de la Consiliul 
Județean. Să nu se plafoneze ajutorul medical, vorbim numai de cazurile 
medicale nu și de cele în nevoie, cele în dificultate.  
 Să nu dețină alt teren intravilan decât cel al locuinței. Pentru că, dacă 
deține intravilan ar putea să vândă să obțină venituri. 
 Iar, la teren, să nu dețină mai mult de 1ha teren extravilan. Este un criteriu 
care se aplică și la ajutorul social. Pentru suprafețe mai mari de hectare trebuie 
să facă valorificarea lor. Sunt patru amendamente. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Să o luăm pe rând. Dumneavoastră propuneți 
neplafonarea absolut de loc a acestora. 
Dl. Iordache Marian: Da.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Vă întreb acum o speță.  
Dl. Iordache Marian: Noi am considerat că primează salvarea vieții persoanei 
care a cerut acest ajutor și nu criteriul strict material. În limita resurselor 
bugetare, așa cum scrie și în proiect.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Bun. De acord. 
Dl. Iordache Marian: Dacă bugetul nu o permite mai mult, nu o să putem 
acorda decât cât permite bugetul.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Bun. Și dacă avem, eu acum vorbesc ca speță. Să 
fecem supoziții.  
 Sunt cele 9 cazuri, sumele celor 9 cazuri, însumate, nu știu exact sumele și 
nici nu mă interesează, să zicem că în total fac 100 mii de euro și bugetul este de 
90 mii. Cum dau? Este o întrebare, pentru că ați spus, în limita bugetului și am 
cererile depuse la noi.  
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Dl. Iordache Marian: Vă dau răspunsul. Domnule vicepreședinte, noi, acum, 
avem o procedură care nu limitează această sumă care se acordă ca și ajutor. Noi 
propunem păstrarea acelei proceduri.  
 Cum mare parte din procedurile de până acum se păstrează, de astăzi, 
practic, prin propunerea de proiect s-a introdus acest prag. Noi nu dorim 
introducerea acestui prag.  
 Logica pe care o spuneți dumneavoastră poate fi depășită prin rectificare 
bugetară. Vă mulțumesc. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Păi nu, dumneavoastră ați spus puțin mai devreme, 
că până la, cum a zis, până la limita.. 
Dl. Iordache Marian: Limita resurselor bugetare.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Cât, cât?  
Dl. Iordache Marian: Care poate fi, cât permite rectificarea. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Păi atunci de ce mai băgați asta? Nu are sens să mai 
pui limita resurselor bugetare că asta înseamnă că pot să rectific până la un 
milion de euro anual.  
Dl. Gima Stelian: Banii alocați pe capitole, cum acum sunt alocați 250 mii se 
pot rectifica cu încă 100 de mii, 350 mii.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Păi și eu ce vă spun, pot să rectific până la un milion 
de euro pe an. Nu vă deranjează lucrul ăsta. Și două milioane! 
Grupul PNL: Prin vot! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Păi atunci eliminăm fraza, „până pe limită bugetară”, 
că nu are logică. Păi nu are sens. Dumneavoastră spuneți să limitez, nu! vă 
asumați lucrul acesta.  
 Pentru că acest lucru, din punctul meu de vedere, trebuie asumat politic. 
Adică, nu deschidem o „cutie a pandorei”, nici să spunem, domnule limita 
bugetară este atât, lu ăla nu îi mai dăm! Nu suntem Dumnezei, ca să ne 
înțelegem! Adică, trebuie să dăm la toată lumea dacă facem lucrul acesta.  
Dl. Gima Stelian: Domnule vicepreședinte, nu vreau să fiu nepoliticos, știți 
bine că bugetul județean poate fi rectificat. Nu poate fi rectificat cu orice sumă. 
Nu putem acorda un ajutor dacă nu avem suma prevăzută în buget.  
 Atunci, când vor fi astfel de cazuri, în plenul Consiliului Județean, veți 
propune, președintele sau dumneavoastră, veți propune modificarea bugetului, 
dacă se aprobă, în limita acelei sume se va acorda sau nu ajutorul medical. Ce 
este așa de greu de înțeles!  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Domnule consilier, eu am înțeles și încerc să vă 
spun. În momentul în care putem să rectificăm, de fiecare dată când situația ne-o 
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va impune, nu mai avem de ce să ne mai gândim că s-ar putea să treacă afirmația 
pe care ați făcut-o. 
Dl. Gima Stelian: Putem, pentru că banii aceștia nu se alocă, ascultați-mă! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Lăsați-mă să-mi duc raționamentul până la capăt! 
Dl. Gima Stelian: Știți mai bine decât mine un lucru. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Știu, dar nu mă opriți când încerc să-mi duc 
raționamentul, că nu este corect.  
 Eu v-am spus în felul următor, ați făcut o afirmație, rectificăm și pe urmă 
supuneți la vot.  
 Mie nu mi se pare corect, când ați venit cu propunerea aceasta, să nu mai 
limităm absolut deloc ajutorul, să vin la vot, iar după aceea, dumneavoastră, 
dacă vi se pare cazul acela că nu este în regulă, să nu votați.  
Dl. Gima Stelian: Asta este o supoziție, ce spuneți dumneavoastră. Noi vorbim 
despre rectificarea bugetară care se face după legea finanțelor publice locale și 
știm cum se face această rectificare.  
 Ascultați-mă, banii aceștia se pun în buget, se pot pune trimestrial, nu se 
pun din prima, toți.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Nu a comentat nimeni. Dumneavoastră nu ați fost 
atent ce v-am spus. Eu nu am comentat că nu se pot face rectificările. Eu nu am 
spus așa ceva.  
Dl. Gima Stelian: Domnule vicepreședinte, Legea nr.273 spune clar, nu poți să 
faci cheltuieli decât în limita sumelor prevăzute în bugetul județului. 
 Dacă noi ne propunem, totuși, să dăm un ajutor cuiva, în consiliu, și decid 
toți colegii noștri că se dă acel ajutor, se va rectifica bugetul și vor fi puși banii. 
Asta este tot. Mulțumesc! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Nu a spus nimeni, eu v-am spus că vine mâine unu 
cu o operație de 200 mii euro și rectificăm bugetul.  
Dl.Șavlovschi Marcel: Dumneavoastră vedeți ca oamenii vin pentru un ban, nu 
vreți să îi dați bani, vreți ca oamenii să moară cu zile în orașul ăsta, măcar de 
diferența aia luați-le lumânări domnule, cântați-le și prohodul la sfârșit de an! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Ați terminat pledoaria politică acum? Ori nu ați 
înțeles ce am vrut să spun! Eu nu am spus de rectificări, eu v-am întrebat tehnic. 
Asumarea acestor alocări de sume trebuie să ne-o asumăm politic, toți!  
 Nu să ne trezim că venim cu alocare bugetară a unui om, din partea PMP-
ului, care are nevoie de 200 mii euro, lăsați-mă să continui că nu v-am întrerupt, 
de 200 mii euro pentru operație, că vine prin PMP, și dumneavoastră PNL-ul să 
spuneți că nu există bani în buget și nu sunteți de acord cu rectificarea bugetară 
pentru 200 mii euro. Acesta e cazul care încerc să vi-l lămuresc acum.  
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 Dacă sunteți corecți și ne asumăm politic, și suntem bărbați politici, ne 
asumăm aceste lucruri. Nu că nu suntem de acord. Dar, mi se pare corect să 
botezăm purcelul de la început. Nu să ne plimbăm politic să spunem, nu îl votăm 
pe ăla că a venit Mișcarea Populară cu el.   
 Deci, haideți să ne înțelegem, supunem fiecare amendament! V-aș 
propune două soluții: discuția fiecărui amendament în parte sau, dacă nu, 
varianta cealaltă. Ținând seama de polemici, amânat proiectul de hotărâre.  
Spuneți domnule consilier. 
Dl. Goidea Florin: Referitor la punctul acesta cu limitarea, părerea mea este că 
acest punct trebuie discutat înainte de asta, politic, după care chemați 
specialiștii. Pentru ca să nu mai existe acest meci de ping pong, cât îi dăm, cât 
nu-i dăm, cui îi dăm bani pentru operație.  
 Părerea mea este că această problemă trebuie discutată într-o ședință 
ordinară. Dar, înainte, liderii politici să cadă de acord, să cheme specialiștii, 
astfel încât, să se discute în baza bugetului, cum a zis domnul Iordache, în baza 
la criterii și așa mai departe. Asta este părerea mea.  
Dl. Iordache Marian: Îmi cer scuze, încă o intervenție de 3 minute, dacă se 
poate. 
 Subiectul acesta pe care dumneavoastră încercați să îl amânați, domnule 
vicepreședinte, este totuși urgent. 
 După punctul acesta urmează acordarea unor ajutoare unor oameni 
năpăstuiți care au probleme medicale.  
 Ce vă propun eu este, să luăm în discuție fiecare amendament și să îl 
votăm. Aș vrea să vă spun că trebuie să țineți cont de cazurile medicale care 
există. Dacă dumneavostră veți vota astăzi pentru plafonare, modificăm un 
statut. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Rugămintea mea, vă las să vorbiți dar nu mai 
încercați să îmi spuneți, trebuie să țineți cont, ca și cum eu sunt vinovat că nu 
vreau să țin cont! 
Dl. Iordache Marian: Nu! Dumneavoastră tocmai ați propus amânarea acestui 
punct și nu mi se pare corect. Odată ce a fost aprobat în ordinea de zi nu este 
normal să se amâne.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Dacă auziți vorba acesta din partea mea, sunt de 
acord să mă atacați politic. Dar nu faceți afirmații gratuite că nu le accept.  
Dl. Iordache Marian: Domnule vicepreședinte, ce se întâmplă dacă nu 
aprobăm acest amenament? 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Spuneți dumneavoastră mai departe, continuați-vă 
pledoaria! 
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Dl. Iordache Marian: Dacă punctul acesta ar fi retras, astăzi, noi putem acorda 
ajutoare pe fostul regulament care nu limitează veniturile. Nu limitează 
ajutoarele. Despre asta vorbim.  
Dl. Niculescu George Sergiu: De ce nu a intrat pe ordinea de zi proiectul 
domnului vicepreședinte Learciu, de săptămâna trecută?  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Dacă nu a venit să și-l susțină, eu de unde să știu 
lucrurile acestea, pe mine mă întrebați? Este proiectul meu? 
Dl. Iordache Marian: Nu, dar este totuși un proiect pus în dezbatere. Haideți 
să-l discutăm, să îl tranșăm și după aceea să acordăm ajutoare oamenilor care 
probabil că așteaptă aceste ajutoare. Vă mulțmesc! 
Dl. Donțu Gheorghe: Este greu să vorbești când vorbești despre viața unui om. 
Îl invocăm pe Dumnezeu. Mi-e greu mie să vorbesc, care vorbesc în numele 
Partidului Social Democrat. 
 Mi se pare mie, când era nuntă mare la Consiliul Județean, când ne 
încuscream, atunci, pe la începuturile, cred că a doua sau a treia ședință, un 
consilier liberal a propus  o chestiune la care atunci, în euforie, la masă și prinși 
cu toții în hora cununiei civile, ce făceam noi atunci, nu i-am dat importanță. 
Consilierul se numea Baisan. Și, cred că spusele lui aveau o logică. O logică de 
care ne lovim astăzi. Astăzi când încercăm să o facem așa pe frumoșii ingenui ca 
să dăm viețile oamenilor fără să fim foarte scrupuloși și realiști cu noi.  
 Nu putem colegi - prieteni, nu putem să transformăm instituția Consiliului 
Județean într-o instituție de binefacere. Aia nu se poate. Aia e punct.  
  Ca să facem acest lucru, să ne gândim la oameni, este obligatoriu să 
propunem niște criterii.  
 Sunt întru totul de acord cu amendamentul propus de dumneavoastră, 
salariul net pe cap de locuitor. Dar, în egală măsură trebuie, dacă mă întrebați pe 
mine, trebuie plafonat în sus până la cât putem, până la cât este rezonabil să 
ducem. Nimeni nu va găsi un răspuns, nimeni nu va cuantifica cât este viața unui 
om sau altuia, nimeni. Dar, trebuie să ne asumăm.  
 Dincolo de vorbăria politică, trebuie să fie bărbăția de care cerea băiatul 
ăla de acolo.  
 Eu vă rog, cu prietenie, dacă se poate, dacă nu cădem de acord să ne 
înțelegem, îl amânăm. Plafonarea trebuie să existe și ea trebuie să rezulte, 
această plafonare, în urma unei discuții. 
 Stam de vorbă săptămâna viitoare, anul viitor, cât mai repede, mai și 
glumesc, dar haideți, nu moare nimeni maine, copii. Dar, haideți să fim realiști 
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cu noi. Și, într-o zi, lucrurile acestea se vor întoarce împotriva noastră, să țineți 
minte. 
 Nu putem, fiindcă mâine, un prieten, o cunoștință, un om din Constanța 
are nevoie de ajutor, nu se poate să îi spunem, nu mai avem bani, mai avem 
pentru unul, maine nu mai avem pentru celălalt. Când ne oprim? Ce putem face? 
Ni-i punem pe oameni în cap.  Nu suntem noi serioși cu noi. Asta încerc să vă 
spun.   
Dl. Crușoveanu Marian: Cum v-ați oprit, domnule Donțu? timp de 14 ani de 
când este acest program? Ați oprit când s-a terminat bugetul, ați spus că nu mai 
sunt bani disponibili la Consiliul Județean, „mulțumesc, vă așteptăm la anul”, în 
ultimii 14 ani.  
Dl. Donțu Gheorghe: Sper din tot sufletul,  că nu vorbești cu Donțu, consilierul 
județean Donțu, de 14 ani aici, nu, mulțumesc frumos. Și, nici măcar cu cel care 
la un moment dat i-a reprezentat și pe ecologiști și, dacă vrei, vorbesc și în 
numele lor.  
 Dar, dincolo de asta, cu prietenie vă spun, nu ne putem juca să invocăm 
sănătatea, pe Dumnezeu, într-o chestiune de sănătate, tocmai de aceea. Vă 
mulțumesc.  
Dl. Crușoveanu Marian: Dacă dăm astfel de hotărâri de Consiliu Județean, o să 
vă treziți peste o ședință, că veniți cu nu știu ce propunere și spuneți, haideți să 
ne uităm la Dumnezeu de sus în jos, să nu ne mai uităm așa.  
Dl. Donțu Gheorghe: Haideți să nu îl invocăm și haideți să stăm de vorbă 
foarte serios.  
Dl. Moldovanu Vasile: Mă scuzați, eu am o întrebare către doamna Secretar. 
Nu știu dacă din punct de vedere legal autoritățile locale, în speță primăriile, pot 
și ele să facă același lucru? 
D-na Belu Mariana: Cu siguranță, da!  
Dl. Moldovanu Vasile: Și, atunci, dacă este o astfel de chestiune, mă gândeam 
cum să spun, că este un locuitor al Constanței. Bugetul Constanței, probabil, ar 
putea și el suporta o cotă parte din necesarul sumei de care are nevoie cetățeanul 
respectiv.  
 Adică, eu achiesez la o propunere, adică, la o idee de a ajuta pe cât mai 
mulți posibil. Dar, sigur nu o să putem niciodată să îi ajutăm pe toți. Dar, sigur 
că poate într-o situație deosebită vine și Primăria Constanța sau primăria locală. 
 Aici nu discut de politic, nu vă supărați. Aici gândesc din punctul de 
vedere al omului. Adică ce putem face ca să îl ajutăm.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Dacă mai aveți alte.. 
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Dl. Moldovanu Vasile: Nu. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Deci, sunt două variante. În momentul în care intrăm 
cu modificarea sau modificările pe care dumneavoastră le-ați propus, dacă le-am 
supune la vot, acum discutăm tehnic, există riscul ca să nedreptățim pe cei care 
nu sunt astăzi pe lista cu proiecte de hotărâri, pentru că s-ar fi putut încadra. De 
unde știți dumneavoastră restul dosarelor, le-ați văzut? 
Dl. Iordache Marian: Păi funcționăm după regulamentul vechi și mergem pe 
cel vechi.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Și de unde știți dacă trebuie să intre toate celelelte? 
Discutând la ora asta despre situația de fapt. 
  Nu am de unde să știu dacă ceilalți se încadrează sau nu se încadrează pe 
criteriile pe care le veți ridica astăzi.  
Dl. Iordache Marian: Știți, domnule vicepreședinte! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Nu știu, că nu m-am ocupat eu.  
Dl. Iordache Marian: Cum să nu știți! Cei de jos se încadrează în criteriile pe 
care le stabilim azi și care sunt restrictive.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Nu cei trei de aici. Nu de cei trei de aici, vorbesc. 
Urmăriți-mă vă rog mult de tot, vorbesc de cei care, au fost nouă. Exact! 
Dl. Iordache Marian: În ședința următoare îi veți pune. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Dar de ce în ședința următoare? Nu! Propunerea mea 
este, în afară de proiectele de hotărâre de pe ordinea, deci, proiectul 4,5,6 și 7, 
toate inclusiv, să fie amânate într-o ședință ordinară și să aveți toate dezbaterile 
și să analizăm corect toți cetățenii care au depus cereri pentru astfel de lucruri.  
 Nu sunt de acord să hotărâm azi, ca ăia trei să fie în ședința din aprilie, de 
la sfârșit, care mai urmează, să fie validați, dacă aceia s-ar încadra în criteriile 
ridicate de dumneavoastră.  
Dl. Măndilă Gheorghe: Domnule vicepreședinte, dumneavoastră când i-ați pus 
pe cei trei în spate nu știați rezultatul votului de la regulament. Deci, era normal 
să considerați că acest regulament putea să și pice.  
 Din pricina aceasta să nu votăm ajutoarele pentru cei trei, mi se pare 
nepotrivit.  
Dl. Crușoveanu Marian: De unde știați că va trece regulamentul? 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Dar nu știu nimic, eu supun la vot! Eu asta v-am 
spus mai devreme. M-ați auzit pe mine că știam? 
Dl. Măndilă Gheorghe: Am înțeles. Haideți să îi supunem la vot pe cei trei cu 
ajutoare sociale iar cine vrea să voteze împotrivă, să voteze. Să-i vedem. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Supunem la vot varianta mea. Varianta mea este, de 
a amâna proiectele 4,5,6 și 7. Supunem la vot mai întâi această amânare și după 
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aceea, cealaltă variantă este de a face ceea ce ați spus dumneavoastră, 
propunerea PNL-ului.  
Dl. Crușoveanu Marian: Supunem la vot amendamentele, domnule 
vicepreședinte. 
 Dl. Măndilă Gheorghe: Haideți să fim corecți, votam și amendamentele.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Păi se fac amendamente la ceva care amân? 
Dl. Măndilă Gheorghe: Nu. Noi am propus primii, să votăm amendamentele.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Se supune la vot? Păi dacă, logic, dacă trece 
amânarea acestui proiect, nu are sens să se mai facă amnedamente. Domnul 
Iordache le poate face în comisii, mi se pare corect.    
Dl. Niculescu George Sergiu: Ordinea de zi a fost aprobată.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Supun la vot amânarea dezbaterii proiectelor de 
hotărâre 4,5,6 și 7 într-o ședință ordinară, după ce are o discuție și se vor pune 
de acord propunerile făcute de președintele Țuțuianu Horia cu propunerile făcute 
de PNL. După care, de comun acord, să intre un singur criteriu, să nu mai fie 
astfel de discuții.  
Dl. Crușoveanu Marian: Ordinea de zi a fost aprobată! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Nu dezbatem proiecte de hotărâre pe genunchi și 
propuneri  de care depinde viața oamenilor. 
Dl. Măndilă Gheorghe: Asta înseamnă să supuneți la vot, din nou, ordinea de 
zi. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Domnule consilier, știți foarte bine că se poate 
propune amânarea proiectului.  
Dl. Măndilă Gheorghe: Știu, dar nu este corect ce faceți.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Eu vorbesc ce este legal.  
Dl. Crușoveanu Marian: Vă bateți joc de trei oameni. Viața unor oameni, 
domnule Palaz.  
Dl. Măndilă Gheorghe: În spatele legalității stă și corectitudinea, să știți.  
Dl.Niculescu George Sergiu: Și moralitatea.  
Dl. Crușoveanu Marian: Există spiritul și litera legii, domnule Palaz!  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Aveți nevoie de consultări sau supunem la vot 
proiectul de hotărâre.  
Dl. Gima Stelian: Domnule vicepreședinte, cu tot respectul pentru 
dumneavoastră, în primul, ați spus că sunt făcute pe genunchi, da?  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Nu, nu! ale dumneavoastră, propunerile! 
Dl. Crușoveanu Marian: Nu! Sunt foarte clare! 
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Dl. Palaz Claudiu- Iorga: V-ați gândit într-un birou. Domnule, trebuiesc 
fundamentate! nu le hotărâm așa.  
Dl. Măndilă Gheorghe: Și 1500 cum s-a fundamentat? Chiar am aflat că este 
vorba de un funcționar din cadrul Consiliului Județean.  
Dl. Gima Stelian: Deci, din nou, cu tot respectul față de dumneavoastră, sunt 
făcute pe genunchi pentru că până în momentul în care am mers în biroul 
Consiliului Județean, noi nu am avut acces la aceste proiecte. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Și nu vi se pare normal să vă gândiți, să le 
fundamentați! 
Dl. Gima Stelian: Doi la mână, din nou, mi se pare în afara regulamentului ca 
dumneavoastră să veniți să propuneți spre amânare niște proiecte.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Stați puțin, eu nu am spus că retrag proiectul de pe 
ordinea de zi. Eu am propus amânarea lui.  
Dl. Gima Stelian: Ați propus amânarea, după ce colegul Marian Iordache a 
venit cu niște amendamente. 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Și eu v-am spus că sunt amendamente care 
dumneavoastră puțin mai devreme, că sunt înregistrări, ați spus că sunt făcute pe 
genunchi, că nu ați avut altă șansă.   
Dl. Gima Stelian: Domnule vicepreședinte, avem o ordine votată! 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Păi nu puteți dumneavoastră să vi le asumați și noi să 
le aplicăm. Ce ar mai fi. 
 Sunteți de acord să supunem la vot? Să ne înțelegem pentru amânarea 
acestora? Amânarea proiectelor care v-am spus pentru următoarea ședință 
ordinară.  
 Domnule Iordache, citiți amendamentele să le supunem la vot. Vom 
supune la vot amendamentele PNL-ului. Fiecare amendament în parte, pentru 
proiectul de hotărâre .  
Dl. Iordache Marian: Vă mulțumesc. Pentru cazurile medicale punctul 8.6.1. 
din proceduri, primul amendament este înlocuirea sintagmei „venitul minim pe 
membru de familie de 1500 lei” se înlocuiește cu „venitul mediu pe economie pe 
membru de familie” 
D-na Belu Mariana: Venitul net sau brut? 
Dl. Iordache Marian: „Venitul mediu net pe economie pe membru de familie” 
acesta este primul amendament. Și îl votăm și după aceea continuăm.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga:  

- Cine este pentru ? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 31 voturi pentru. 2 abțineri.  
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Dl. Iordache Marian: Cel de-al doilea amendament este ca sintagma, plafonul 
pentru care se acordă ajutorul, dați-mi voie să citesc exact: „cuantumul 
ajutorului financiar nu poate depăși 50.000 lei”, noi am spus ca acest subiect să 
dispară din proiect. Deci, fără plafonare.  
Dna Belu Mariana: Eliminarea acestui criteriu. 
Dl. Iordache Marian: Deci, eliminarea acestei sintagme.  
Dna Belu Mariana: Nu, eliminarea criteriului.  
Dl. Iordache Marian: Da.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Supunem la vot propunerea domnului consilier 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 13 voturi pentru. 18 voturi împotrivă . 2 abținere (dl. 
Goidea și dl. Enescu).  
Dl. Iordache Marian: Nu a trecut acest amendament.  
Dna Belu Mariana: Nu a trecut acest amendament. 
 
Dl. Iordache Marian: Cel de-al treilea amendament, la „să nu dețină alte 
terenuri  în afara celui aferent locuinței” este „să nu dețină alte terenuri 
intravilane în afară de cel al locuinței” 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga:  

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
Dl. Iordache Marian: Și, „să nu dețină mai mult de 1ha teren extravilan” este al 
patrulea amendament.  
Dna Belu Mariana: Să nu dețină mai mult de 1ha, este în regulă.  
Dl. Palaz Claudiu- Iorga:  

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: Supun proiectul de hotărâre în ansamblu. 
Dna Belu Mariana: O secundă, aveți amendamente  și la 8.6.2.? 
Dl. Iordache Marian: Nu! 
Dna Belu Mariana: Acolo rămân aceleași. Inclusiv plafonarea, ramâne aceeași? 
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga:  
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3. Proiect de hotărâre privind completarea HCJC nr. 161/2014 pentru aprobarea 
Procedurii de Sistem privind instrumentarea cazurilor sociale transmise spre 
soluţionare D.G.A.S.P.C. Constanţa de către Consiliul Judeţean Constanţa.  
 
 Supun proiectul de hotărâre în ansamblul lui 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
4. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului judeţean  pe anul 2018.  

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
5. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor social domnului Enciu Virgil 
- Tiberiu. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
6. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor social domnului Stan 
Mircea. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Listei de Investiții pe anul 
2018 pentru Teatrul de Stat Constanța. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
 
 
Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
8.  Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe 
anul 2018 de la Complexul Muzeal de Științe ale Naturii Constanța.  

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
Dna Belu Mariana: 33 voturi pentru.  
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Dl. Palaz Claudiu- Iorga: 
 Acestea au fost proiectele de pe ordinea de zi, vă mulțumesc mult de tot. 
Sărbători fericite! 
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